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З А П И С Н И К 

 25. сједнице Комисије за саобраћај и комуникације, 

 одржане 06.03.2006. године  

 

Сједница је одржана  06.07.2006., с почетком у 16,00 сати. 

 

Сједници су присуствовали чланови Комисије:            

  

1. Милош Јовановић, предсједавајући  

2. Иво Лозанчић  

3. Ружа Сопта      

4. Адем Хускић 

5. Изет Хаџић 

6. Милорад Живковић 

7. Селим Бешлагић 

 

 

 

 

 

Сједници нису присуствовали: Ненад Мишић и Мухамед Морањкић. 

У име Савјета министара БиХ сједници су присуствовали  Никола Шего и Здравко Шавија. 

Сједницу су пратили Маја Рибар и Јелена Сесар, представници ОХР-а и Симоне Гинзбург, 

представник Пројекта реорганизације судова  за прекршаје Високог судског и тужилачког 

савјета БиХ.  

Сједници је присуствовао и привремени секретар Комисије Ахмед Јаловичић. 

 

 

Предсједавајући Милош Јовановић предложио је сљедећи 

 

Д Н Е В Н И   Р Е Д 

1. Верифицирање Записника 25. сједнице, одржане 06.03.2006.године, 

2. Приједлог закона о Агенцији за информационо друштво Босне и Херцеговине, 

предлагач Савјет министара БиХ,(на 74. сједници Представничког дома усвојен је 

закључак да се  Извјештај о Закону врати Комисији на допуну и да Комисија поднесе 

Дому нови извјештај) 

3. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о основама безбједности саобраћаја 

на путевима у БиХ, предлагачи посланици Селим Бешлагић, Мирсад Ћеман и Бериз 

Белкић, 

4. Информација и закључци са Јавне расправе о Пројекту “Аутопут на коридору 5Ц“,  

5. Остала питања. 

 

 

Дневни ред једногласно је прихваћен. 
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Ад. 1. 

 

На приједлог Записника није било примједби,па је Комисија  једногласно верифицирала 

Записник 25. сједнице одржане 06.03.2006.године.  

 

 

Ад.2 

 

Предсједавајући је подсјетио присутне да  је  Приједлог закона о Агенцији за 

информационо друштво Босне и Херцеговине дуже од годину дана у процедури, јер су 

Савјет министара БиХ и Министарство комуникација и транспорта својом неактивношћу  

допринијели нејасноћама и дилемама везаним за  Приједлог закона, те да је на 74. сједници 

Представничког дома усвојен закључак да се извјештај на Приједлог закона врати Комисији 

и да Комисија сачини нови извјештај. Указао је на чињеницу да је 28.02.2006.године одржан 

састанак у кабинету предсједавајућег Савјета министара,  када је представницима Комисије 

обећано да  ће Савјет  доставити мишљење о амандаманима , али је тек осмогог јула 

достављена обавијест Савјета министара БиХ да су  разматрали амандман на члан 28.  

Приједлога закона, којим је предложено да се поменути члан брише, те  да је Савјет 

министара БиХ закључио да остаје при Приједлогу закона који је раније достављен 

Парламентарној скупштини БиХ.  

Након тога, Комисија је једногласно подржала принципе Приједлога закона о Агенцији за 

информационо друштво Босне и Херцеговине. 

Предсједавајући је истакао да су на предложени закон амандмане уложили посланици: 

Момчило Новаковић, Адем Хускић и Милош Јовановић, те отворио расправу о 

амандманима, како слиједи: 

 

АМАНДМАН 1.  (МИЛОШ ЈОВАНОВИЋ) 

 

У ставу (1) члана 3, иза ријечи: "Агенција је"  брише се ријеч "самостална", а иза ријечи 

"организација"  додају се ријечи: "у саставу Министарства комуникација и транспорта",  а 

остали текст остаје исти. 

 

Амандман није усвојен. 

 

АМАНДМАН 2.  (АДЕМ ХУСКИЋ) 

 

У члану 3. став (3) ријечи: 

"Министарство комуникација и транспорта Босне и Херцеговине " замјењују се ријечима: 

"Министарство цивилних послова Босне и Херцеговине". 

 

Амандман није усвојен. 

 

АМАНДМАН 3.  (МИЛОШ ЈОВАНОВИЋ) 

 

Иза члана 3. додаје се нови члан 3а), који гласи: 

"Сједиште Агенције је у Бањој Луци." 

 

Амандман није усвојен. 

 

АМАНДМАН 4.  (МИЛОШ ЈОВАНОВИЋ) 
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У ставу (1) члана 8, иза ријечи  "управе"  додају се ријечи:  "управним организацијама", а 

текст у наставку реченице остаје исти. 

 

Амандман је једногласно усвојен. 

 

АМАНДМАН 5.  (МИЛОШ ЈОВАНОВИЋ) 

 

У ставу (1) члана 8. бришу се тачке ј) и л). 

 

Амандман није усвојен. 

 

АМАНДМАН 6.  (МИЛОШ ЈОВАНОВИЋ) 

 

У ставу (6) члана 8, на почетку прве реченице, иза ријечи  "Агенција" бришу се  ријечи: "на 

захтјев надлежних министарстава".  

У истом ставу (6) члана 8. друга реченица брише се у потпуности. 

 

 Амандман није усвојен. 

 

АМАНДМАН 7.  (МИЛОШ ЈОВАНОВИЋ) 

 

У ставу (7) члана 8. ријеч "продукције"  замјењује се ријечју  "израде", а иза ријечи 

''персонализације'' ставља се тачка и брише се текст:  „и дистрибуције, и то:“ , као и тачке од 

а) до п). 

 

Амандман је једногласно усвојен. 

 

АМАНДМАН 8.  (МИЛОШ ЈОВАНОВИЋ) 

 

У ставу (1) члана 9. брише се посљедња реченица, а остали текст остаје исти. 

 

Амандман је једногласно усвојен. 

 

АМАНДМАН 9.  (МОМЧИЛО НОВАКОВИЋ) 

 

У ставу (2) члана 12. испред ријечи  "Министарства"  додају се ријечи:  "Савјета Агенције и",  

а остали текст остаје исти. 

 

Амандман је једногласно усвојен. 

 

 

АМАНДМАН 10.  (МОМЧИЛО НОВАКОВИЋ)  

 

Иза члана 12. додаје се нови члан 12а), који гласи: 

 

 

"(1) Агенција има Савјет, који води Агенцију у погледу стратешких питања 

имплементације закона, те обавља консултације са директором и прима од њега извјештаје. 

Савјет Агенције усваја кодекс рада Агенције. Осим тога, Савјет Агенције има функцију 

апелационог тијела за одлуке које доноси директор.   

(2) Савјет Агенције састоји се од седам чланова који се именују на основу својих личних 

способности као појединци који имају правно, економско, техничко или друго релевантно 
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искуство и стручњаци су у области ИКТ. Савјет Агенције чине по два члана из реда 

конститутивних народа и један члан из реда осталих. 

(3) Чланови Савјета Агенције именују се на период од четири године и могу бити поново 

именовани само на још један мандат. Чланови Савјета Агенције бирају предсједавајућег из 

својих редова. Савјет Агенције састаје се најмање четири пута годишње. 

(4) Директор Агенције, његов замјеник и предсједник Савјета Агенције морају бити из 

реда различитих конститутивних народа. 

(5) Директор Агенције подноси извјештај Савјету Агенције о стратешким питањима рада 

Агенције. Директор Агенције присуствује свим састанцима Савјета Агенције без права гласа. 

(6) Чланове Савјета Агенције именује Парламентарна скупштина БиХ на предлог Савјета 

министара, на основу листе кандидата коју је након спроведене процедуре јавног конкурса 

утврдило Министарство, која ће садржавати двоструко више кандидата од расположивих 

мјеста. 

(7) Парламентарна скупштина прихвата или одбацује предложене кандидате у року од 30 

дана након подношења предлога. Уколико Парламентарна скупштина одбаци предлог, Савјет 

министара предлаже другорангирано лице са листе кандидата коју је утврдило Министарство 

и подноси тај предлог Парламентарној скупштини Босне и Херцеговине. 

(8) Функционери на законодавним или извршним функцијама на сваком нивоу власти, 

или чланови тијела политичких партија не могу се кандидовати за чланство у Савјету 

Агенције.   

(9) Чланови Савјета Агенције морају да пријаве сваки интерес који имају у дјелокругу 

Агенције и изузимају се у случајевима који представљају сукоб интереса." 

 

Амандман је једногласно усвојен. 

 

АМАНДМАН 11.  (МИЛОШ ЈОВАНОВИЋ) 

 

У тачки б) члана 16. ријечи:  "развоја информационог друштва;"  замјењују се ријечима  

"ИКТ;". 

У тачки ц) члана 16. иза ријечи  "пословима"  ставља се тачка а преостали текст ове тачке 

брише се. 

 

Амандман је једногласно усвојен. 

 

АМАНДМАН 12.  (МОМЧИЛО НОВАКОВИЋ) 

 

У тач. ц) и д) члана 18. испред  ријечи  „Министарства“  додају се ријечи:  „Савјета Агенције 

и“,  а остали текст остаје исти. 

У тачки г) члана 18. брише се тачка и додају се ријечи:  „Савјета Агенције и Министарства“. 

 

Амандман је једногласно усвојен. 

 

АМАНДМАН 13.  (МИЛОШ ЈОВАНОВИЋ) 

 

У члану 24. мијења се наслов и гласи: 

„(Екстерна оцјена рада Агенције)“. 

У ставу (1) члана 24. иза ријечи  „Агенција“ ријечи:  „дужни су да:“ замјењују се ријечима  

„ће, с циљем обезбјеђења квалитета рада Агенције, поступати како слиједи:“. 

У тачки а) става (1) члана 24. ријечи:  „без одлагања“  замјењују се ријечју  „благовремено“, а 

остали текст остаје исти. 

 

Амандман је једногласно усвојен. 
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АМАНДМАН 14.  (МОМЧИЛО НОВАКОВИЋ) 

 

У ставу (1) члана 25. испред  ријечи:  „невладиних организација“  додају се ријечи:  

„ентитетских и институција Брчко Дистрикта“,  а остали текст остаје исти. 

 

Амандман је једногласно усвојен. 

 

АМАНДМАН 15.  (МОМЧИЛО НОВАКОВИЋ) 

 

Став 2. члана 26. се брише. 

 

Амандман је једногласно усвојен. 

 

АМАНДМАН 16.  (МОМЧИЛО НОВАКОВИЋ)  

 

У ставу (2) члана 27. испред ријечи  „Министарства“  додају се ријечи:  „Савјета Агенције и“,  

а остали текст остаје исти. 

Амандман је једногласно усвојен. 

 

АМАНДМАН 17.  ( МОМЧИЛО НОВАКОВИЋ) 

Члан 28. се брише. 

 

Амандман није усвојен. 

 

Послије усвајања наведених амандмана, Комисија је: 

 

1. већином гласова прихватила текст Предлога закона о Агенцији за информационо друштво 

Босне и Херцеговине с усвојеним  амандманима,   

 

2. констатовала да је предложени закон неопходно донијети, те предлаже Представничком 

дому  Парламентарне скупштине БиХ његово усвајање. 

 

На основу члана 89. Пословника, Комисија је за извјестиоца одредила предсједавајућег 

Комисије Милоша Јовановића. 

 
 

Ад. 3    

 

Милорад Живковић сматра да Комисија треба да се одреди према могућности стопирања 

примјене Закона о основама безбједности саобраћаја на путевима у БиХ и да Закон ступи на 

снагу од 01.01.2007.године. 

На тражење предсједавајућег да изнесе став о наведеном, Никола Шего је истакао да су 

формиране радне групе за израду правилника и да је рок за њихово доношење година дана од 

дана објаве Закона, а у року од шест мјесеци треба да се ускладе прописи на нижим нивоима 

са Законом, па   нема потребе да се одгађа примјена Закона. 

 

Адем Хускић је истакао да разумије став господина Живковића, али је мишљења да 

закључак о одгађању примјене Закона треба да донесе Представнички дом. 
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Милорад Живковић је указао на чињеницу да је Закон обиман и компликован,  да су 

подзаконски акти ти који одређују сам вид  Закона, те подсјетио да Комисији нису  

достављени Правилници, па је потребно донијети одлуку о примјени Закона од 

01.01.2007.године.  

 

Предсједавајући је нагласио да  је суштина измјена и допуна овог приједлога Закона јесу 

казне и  подсјетио да су приликом рада на  усаглашавању Закона о основама безбједности 

саобраћаја на путевима у БиХ представници Представничког дома направили уступак ради 

усвајања Закона и   прихватили амандамане Дома народа који предвиђају блаже казне. 

 

Селим Бешлагић је истакао да је у разговорима са судијама за прекршаје упознат да  због 

прописаних  новчаних  казни Закон губи на снази, нарочито због појединаца који учестало 

крше прописе, па сматра да је потребно пооштрити казне.  

 

Симоне Гинзбург је указао на чињеницу да је циљ радне групе чији је члан, јесте  

усклађивање закона на нивоу БиХ са ентитетским законима о прекршајима , па је у том 

смислу и приједлог њихових амандмана  на  Закона о основама безбједности на путевима у 

БиХ. Сматра да је битно  да уколико возач има неплаћену новчану казну не може 

регистровати возило  и  продужити возачку дозволу, као и да треба омогућити примјену 

института судског налога, те предлаже да  ради убрзања процедуре, неко од посланика 

преузме ове амандмане. 

 

Ружа Сопта сматра да би требало пролонгирати примјену Закона , јер би дошли у ситуацију 

да је Закон на снази , али се не може проводити. 

  

 На упит предсједавајућег да ли су у Министарству разматрали могућност одгоде примјена 

Закона, Шего је одговорио да нема потребе одгађати примјену Закона , те напоменуо да до 

доношења нових правилника важе стари правилници. 

 

Милорад Живковић је указао на чињеницу да није испоштован договор да се Комисији 

доставе правилници, те да ће поднијети Приједлог закона којим се мијења члан 256. и да 

Закон ступа на снагу са даном доношења правилника. 

 

Изет Хаџић сматра да се само поједини правилници требају доставити Комисији и да се не 

слаже са повећањем казни, јер би претходно требало  анализирати важеће прекршаје, као и 

рад судова. 

 

Селим Бешлагић је истакао да због свега наведеног, предлаже да се за Приједлог закон чији 

је он  предлагач,  затражи од Колегија продужења рока комисијске фазе од петнаест дана, 

што је Комисија једногласно прихватила. закона. 

 

Предсједавајући је закључио расправу о овој тачки дневног реда , те предложио усвајање 

сљедећих закључака: 

 

1.Тражи се од  Савјета министара БиХ да достави Комисији мишљење да ли је потребно  

одгодити примјену Закона о основама безбједности саобраћаја на  путевима у БиХ, односно 

ли се Закон може примјењивати без потешкоћа с обзиром на обавезе из члана  252. и  255. 

Закона о основама безбједности саобраћаја на путевима у БиХ. 

2.Тражи се од  Савјета министара БиХ да достави Комисији мишљење о Приједлогу закона 

о измјенама и допунама Закона о основама безбједности саобраћаја на путевима у БиХ, 

предлагачи посланици Селим Бешлагић, Мирсад Ћеман и Бериз Белкић, као и о 
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приједлозима амандмана на Закон о основама безбједности саобраћаја на путевима у БиХ, 

које је Комисији упутило Министарство правде БиХ. 

Комисија је једногласно усвојила наведене закључке. 

 

 

 

 

Ад. 4 

 

Предсједавајући је указао на чињеницу да је  у периоду од одржавања Јавне расправе било 

активности око Пројекта Коридора 5ц, па би било корисно да представник Министарства 

информише Комисију о учињеном , те задужио привременог секретара Комисије да 

припреми приједлог закључака са Јавне расправе за сљедећу сједницу. 

 

Никола Шего је упознао присутне да су идејни пројекти завршени, да ће  физибилити 

студија бити готова 26.-ог јула, да је расписан је Јавни позив за изражавање интереса, у 

току су активности на изради Приједлога закона о цестама и овим се Приједлогом предвиђа 

институција која би водила активности око изградње  Коридора 5ц.Обзиром да је просторно 

планирање и грађење у надлежности ентитета , мишљења је да би било корисно да 

Министарство цивилних послова БиХ координира активности на реализацији урбанистичке 

и грађевинске дозволе за Коридор 5ц. 

 

Ад. 5 

 

Милорад Живковић је предложио да се се упути допис  Савјету  министара БиХ  да  у року 

од седам дана доставе мишљење у вези захтјева за аутентично тумачење члана 23. Закона о 

Јавном радиотелевизјском систему, како би  на сљедећој сједници Комисије могла утврдити 

Приједлог аутентичног тумачења .Комисија је једногласно прихватила приједлог. 

 

На приједлог Изета Хаџића, Комисија је усвојила сљедеће закључке: 

 

     1.Тражи се од савјета министра БиХ информација о досадашњим активностима везаним за 

Јадранско-јонску цесту, као и планиранима активностима за текућу годину. 

2. Тражи се од Савјета министра БиХ информација о досадашњим активностима везаним за 

мост копно-Пељешац, као и планираним активностима за текућу годину.   

 

 

Сједница Комисије завршена је у 17,55сати. 

 

 

 

ПРИВРЕМЕНИ   СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ           ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ КОМИСИЈЕ 

             Ахмед Јаловичић                                                        Милош Јовановић 
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